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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström X  
Mats Gerdau X  Petter Larsson -  
Cathrin Bergenstråhle X  Danuta Knapp -  
Linda Norberg X From § 148 Anders Bruhn X  
Ingegerd Thorngren X  Christer Lydig X  
Tobias Nässén X  Henrik Barck X  
Ylva Sandström X From § 150 Helene Skantze X  From § 151 
Mikael Sandström -  Magnus Plathin X  From § 151 
Lotta Riedel X From § 148 Johan Hiller X  From § 151 
Annika Jung  X  From § 150 Anders Markow N From § 151 
Magnus Bergman X   Linda Ohlson N From § 147 
Eva Närvä Eickenrodt X   Gun Lingberth N  
Lars Berglund -  Monika Segerman N  
Peter Zethreus X  Dominique Faymonville N  
Magnus Wakander X   Eivor Örenmark N  
Nicole Bistoletti -     
Vilma Mori Aguilar X      
Lars Stenholm -     
Gunilla Elmberg X     
Börje Wessman X     
Ann Hafström X From § 150    
Eric Lindahl X     
Anna Trygg -     
Richard Wendt X     
Susann Markow X     
Pernilla Hsu X From § 150    
Mikael Östlund -     
Lennart Bergh -     
Margareta Hjelmstad X     
Folkpartiet liberalerna (FP)  
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Stefan Saläng  X  Mohammad Noori -  
Gunilla Grudevall-Steen -  Gertrud Lindgren T  
Monica Brohede Tellström   X  Sten Grack - From § 158 
Anne Skoogh X  Bjarne Hanson T  
Mats Granath X     
Kurt Björkholm -     
Anna-Karin Boréus X      
Centerpartiet (C) 
Leif Holmberg X   Mia Wallgren -  
Hans Peters X   Ingmar Sahlgren N  From § 147 
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson X   Anna-Lena S Helgesson -  
Anders Tiger X   Birgitta Husén N  
Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 
Gunnel Nyman Gräff  X   Birgitta Norström T   
Josef Tekle -  Mohamed Ghrissi T   
Zakia Mirza -  Suzanne Weigl -  
Mattias Qvarsell -  Daniel Costa T   
Kaj Nyman X   Ewa Jäderberg T   
Emil Claesson -  Tobias Lenell -  
Tuija Meisaari-Polsa X      
Lena Rönnerstam X      
Pia Ellström X      
Erik Svanfeldt X      
Carl-Magnus Grenninger X      
Miljöpartiet de gröna (MP)  
Sidney Holm X   Magnus Söderström T  Tom  § 164 
Brita Ström -  Elisabeth Karlsson T  From § 166 
Gudrun Hubendick X   Roland von Malmborg -  
Per Chrisander X      
Kerstin Nöre Söderbaum X      
Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Staffan Waerndt N  
Mikael Carlsson X   Rahim Jafari N  
Johan Kjellman X      
Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X   Lars Örback -  
Agneta Johansson -  Camilla Carlberg T   
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§ 146 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Richard Wendt och Tuija Meisaari-Polsa att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 30 september 2014 kl 16.30 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2014/932-500 

Enkel fråga om analyser av T-baneavtalet 
Enkel fråga den 22 september 2014 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens 
ordförande 

Beslut 
Den enkla frågan får ställas. 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2014/364-283 

Interpellation om hyresmodellen 
Interpellation den 28 april 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Zakia Mirza (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 108 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2014/703-009 

Ersättning för barnvakt för förtroendevalda vid 
kvällsmöten 
Interpellation den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Zakia Mirza (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2014/705-258 

Interpellation om gatukostnader 
Interpellation den 16 juni 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Protokollsanteckningar 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
”Interpellationen är angelägen och svaret endast delvis upplysande. 
 Nacka kommun är extrem vad gäller att belasta fastighetsägare med kostnader varöver 
dessa inte kan råda i samband med ombyggnad av vägar vid införande av kommunalt 
vatten- och avloppssystem, VA. Att då övervältra större andel av kostnaderna på 
fastighetsägarna ökar ytterligare påfrestningen på dessa. Det finns anledning att revisorerna 
granskar detta förfarande också.     
 Vattentjänstlagen tillåter inga andra kostnader än VA-relaterade att belasta VA-kollektivet. 
Kommunen agerar med omfattande gatuombyggnader i samband med genomförande av 
kommunala VA-system och över dessa åtgärder och kostnader har/får berörda 
fastighetsägare inget inflytande och inte heller medborgarna. Ändrings- och tilläggsarbeten 
och deras följdverkan på kostnaderna för projekten är en betydelsefull faktor för den 
kostnadsökning som skett och sker till mångmiljonbelopp. Var dessa kostnader hamnar bör 
man rimligen få svar på. De styrande i kommunen borde ha mycket att vinna på att skaffa 
sig styrmedel att kontrollera sina utgifter i allt, från upphandling till slutredovisning och 
hushålla med sina/medborgarnas skattemedel.   
Revisorerna har tidigare lyft fram brister angående hur kommunen bokför kostnader för 
VA-,  respektive gatukostnader i exploateringsprojekt. De har också dokumenterat brister i 
upphandlingar, kostnadskontroller mm. VA- och gatuarbeten på Älgö bör granskas 
ytterligare vad gäller de kraftigt höjda kostnaderna. De grundläggande problemen är tre 
enligt min mening. Dels att kommunen systematiskt pådyvlar berörda fastighetsägare höga 
kostnader över vilka de inte får inflytande för gatuombyggnader i samband med 
genomförande av kommunala VA-system samt att deras synpunkter i övrigt åsidosätts. 
Dels att kommunen lägger kostnaderna på fastighetsägarna och medborgarna utan 
tillfredsställande kostnadsstyrning/kostnadskontroll trots att det gäller belopp i 
hundramiljonersklassen. Dels att man i de kommunala VA-systemen transporterar avfall 
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med dricksvatten. Ombyggnad till kommunala VA-system i Nacka är inte hållbart, 
ekonomiskt eller ekologiskt. Inte heller socialt, eftersom det medför betydande kostnader 
för fastighetsägarna och kan innebära segregation.”   
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ledamot (S) och ny ersättare i kommunfullmäktige 

Notering 
Länsstyrelsen har utsett Carl-Magnus Greninger till ny ledamot och Tobias Lenell till ny 
ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (M) som 
ersättare i Nacka kommunfullmäktige från Danuta 
Knapp 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Danuta Knapps begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som ledamot 
i social- och äldrenämnden från Maria Fridstjerna samt 
val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Andreas Falk, Blomstervägen 20, 131 37 NACKA. 
 
Som ny ersättare väljs Ella Tegsten, Atlasvägen 33, 13134 NACKA. 
 
- - - - - 
 
  



 16  
 22 september 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 154 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (M) som 
ersättare i tekniska nämnden från Philippa Horwitz samt 
val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (M) som 
ersättare i arbets- och företagsnämnden från Danuta 
Knapp samt val av ny ersättare för tiden intill utgången 
av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2014/704-259 

Interpellation om Slussenutbyggnaden 
Interpellation den 16 juni 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät, för alla i Miljöpartiets fullmäktigegrupp utom Kerstin Nöre Söderbaum, 
anteckna följande. 
 
”Vi i MP Nacka lobbade redan under 2011 för ett annat ’Slussenförslag’, mer av en 
helhetslösning som även inkluderade en tunnelbana till Nacka. Tyvärr fick vi aldrig gehör 
för denna helhetslösning. 
 
När sedan väl detaljplanen om Slussen var ute på remiss stod alla partier i Nacka bakom 
planerna på bussterminalen i Katarinaberget, även vi och Nackalistan.  Det är alltid lätt att 
vara efterklok men hellre det än att aldrig omvärdera sitt ställningstagande trots nya 
kunskaper. 
 
Alla politiker i kommunstyrelsen var eniga men författade även gemensamt m en del 
skriftliga synpunkter till Stockholmarna: 
 

• Bl.a. efterlystes en ekonomisk kalkyl eftersom det saknades. Även en koppling till 
andra stora infrastrukturprojekt som kan påverka eller påverkas. 

• Eftersom det planerades för en underjordisk terminal ansåg vi alla i 
kommunstyrelsen att säkerhetsaspekterna skulle ägnas särskild omsorg. 

• Vi ansåg också att det var angeläget att studera alternativa utformningar i syfte att 
minska gångavstånden. 

• Vi påpekade vikten av att den nya terminalen kan tas i bruk innan själva Slussen 
byggs om. 

• Att det är angeläget med ett organiserat samarbete med Nacka kommun för att 
underlätta ett smidigt och effektiv genomförande. 

 
Som jag kan bedöma har vi inte fått gehör för våra synpunkter.” 
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Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät för egen del anteckna följande. 
 
”Nu finns anledning att agera för att ta fram ett alternativt förslag till ombyggnad av 
Slussen. Vi har inför valet 2014 haft en livaktig debatt för att lyfta förslaget plan B. Valet 
2014 har medfört förändringar i det politiska stödet, som kan kopplas bland annat till 
planering av ombyggnad av Slussen. Det finns ett starkt folkligt stöd för plan B, vilket alla 
partier har ansvar att beakta.” 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2014/676-049 

Överenskommelse om finansiering av bussterminal-
lösning för Ostsektorn 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner överenskommelsen den 1 juli 2014 mellan Stockholms 
läns landsting, Stockholm stad, Nacka kommun och Värmdö kommun om finansiering av 
bussterminallösning för Ostsektorn. 
 

Ärendet 
Stockholms läns landsting, Stockholm stad, Nacka kommun och Värmdö kommun har i en 
överenskommelse den 1 juli 2014 lagt grunden för en långsiktigt hållbar 
bussterminallösning för ostsektorn, omfattande både en kapacitetsstark bussterminal vid 
Slussen i Katarinaberget och en vid Nacka centrum. Vid sidan av de påtagliga fördelar 
lösningarna medför främst för alla som åker kollektivt, innebär överenskommelsen för 
Nackas del att kommunen och Stockholms läns landsting delar investeringen lika för 
bussterminalen i Nacka, helt i enlighet med det tunnelbaneavtal som kommunen ingick i 
januari 2014.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 160 
Protokollsanteckning (C) 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 augusti 2014 
Överenskommelse den 1 juli 2014 om finansiering av bussterminallösning för Ostsektorn 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 160 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige godkänner överenskommelsen den 1 juli 2014 mellan Stockholms 
läns landsting, Stockholm stad, Nacka kommun och Värmdö kommun om finansiering av 
bussterminallösning för Ostsektorn. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Hans Peters, Stefan Saläng, Jan-Eric Jansson 
och Ingegerd Thorngren, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson, Christina Ståldal, Mikael 
Carlsson och Kaj Nyman, avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Kerstin Nöre Söderbaum yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att 
kommunstyrelsen skulle ta reda på de ekonomiska konsekvenserna av avtalet. I andra hand 
yrkade hon avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 55 
röster mot Kerstin Nöre Söderbaums yrkande och fem röster för det. Kommunfullmäktige 
hade således avslagit Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 
 
Ordföranden ställde därefter proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Sidney Holms 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Mats Gerdaus yrkande och 21 röster för 
Sidney Holms yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande.  
 
”Vi i Miljöpartiet är för att det byggs en bussterminal i centrala Nacka. Dock anser vi att 
kostnaden för en terminal av denna storlek, inte ska medfinansieras till hälften av 
kommunen. Eftersom storleken på terminalen i Nacka är dimensionerad så man kan bygga 
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en mindre terminal än vad som ursprungligen planerades vid Slussen, anser vi att en större 
del av kostnaden ska finansieras inom ramen för Slussenprojektet.  
 
Terminalen i Nacka kommer förmodligen av utrymmesskäl behöva byggas på en 
överdäckning av Värmdövägen. Det står ingenting i avtalet om vad detta kan tänkas kosta 
eller om landstinget är med och delar på kostnaden för själva överdäckningen. 
 
Vi i Miljöpartiet har också starka invändningar mot den planerade placeringen av 
bussterminalen vid Slussen. Vi anser att terminalens läge med närhet till tunnelbanan ska 
prioriteras före kommersiella lokalers läge. Vi anser också att kollektivtrafikanternas 
säkerhet inte får riskeras genom användning av gasbussar i ett slutet bergrum.” 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman, för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp och Rolf Wasteson, för 
Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Stockholmsregionen är en region med stor inflyttning. Det som bäddar för god tillväxt i 
regionen är möjligheten att bo i en kommun och jobba i en annan. För att det ska flyta bra 
behövs bra kollektivtrafik. För Nackabornas del är möjligheten att ta sig in till Stockholm 
stad och kringliggande kommuner en av de mest påverkande faktorerna för att ta sig till 
jobb, utbildning och hem. Slussen som en av våra genomfartspassager, och under 
rusningstid en flaskhals, spelar naturligtvis stor roll.  
 
Tyvärr har Stockholm stad under lång tid hanterat frågan långtifrån adekvat. Stockholms 
moderata styre beslutade att dela upp hanteringen av Slussen i två planprocesser, en för 
Slussenanläggningen och en för buss-terminalen i Katarinaberget. Ett beslut som 
kritiserades häftigt av bland andra Social-demokraterna och Vänsterpartiet, just med tanke 
på risken för att ena planen skulle kunna falla, och leda till fullständig omöjlighet att 
slutföra ombyggnationen av Slussen. Beslutet om två separata detaljplaner blev startskottet 
för något som närmast kan liknas en kraschlandning i slow motion, och till slut så 
inträffade mardrömsscenariot där planen för en bussterminal i Katarinaberget 
ogiltigförklarades i Mark- och miljööverdomstolen. 
I detta avtal som nu har tagits fram, föreslås ett omtag på samma process. 
En bussterminal under Katarinaberget. En ny planprocess som tar minst 2-4 år. Den här 
gången föreslås en ännu mindre terminal än ursprungsförslaget och osäkerheten kring att 
lyckas denna gång är minst lika stora. 
 
Kommunstyrelsens moderata ordförande Mats Gerdau, den som personifierar 
uppgörelsen, visade när ärendet behandlades i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
att han inte insåg att Nackas kostnad för Forum-terminalen inte inryms i de 850 Mkr 
medfinansiering för tunnelbanan. För honom var det uppenbarligen en nyhet när 
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stadsbyggnadsdirektören meddelade att kostnaden kommer ovanpå de 850 Mkr. 
Uppgörelsen strider också mot vad kommunen, inklusive Mats Gerdau, hävdat förut, att 
Forumterminalen inte ska vara så stor utan istället ska kapaciteten främst finnas vid 
Slussen, detta för att inte ge en orimlig belastning på den enda T-banelinjen från Nacka. 
 
Vi vill att Nacka- och Värmdöborna ska så fort som möjligt få tillgång till en fungerande 
kollektivtrafikknutpunkt i Slussen. Vidare är vi angelägna om att våra invånare ska ha 
tillgång till god kollektivtrafik. Därför är vi positiva till att det byggs en terminal vid Nacka 
Forum. Såsom avtalet är skrivet skulle Nacka kommun binda sig att betala 50% av 
terminalens kostnad inklusive alla eventuella fördyringar. Även om vi inser att ett av sätten 
att säkra en terminal är att betala en del av den kostnaden inkluderar den nuvarande 
formuleringen alltför stora risker för att vara acceptabelt. Däremot ser vi bättre möjligheter 
att snabbare komma till ett färdigt resultat vid Slussen via ett statligt planföreläggande. 
Detta för att försäkra oss om att det fiasko som vi varnade för och som tyvärr blev 
verklighet inte inträffar igen. En Slussenanläggning utan adekvat kollektivtrafikfunktion 
vore förödande.” 
 
Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Folkpartiets i Nacka grundhållning i fråga om Slussenprojektet har varit och är: 
1. att den framtida bussterminalen och ändstationen för Saltsjöbanan utformas så att 
Nackaborna enkelt, snabbt och bekvämt ska ta sig till Stockholm och omvänt. 
2. att trafikstörningarna för alla trafikantkategorier under själva ombyggnadstiden måste 
minimeras, 
 
Den nu aktuella överenskommelsen om finansieringen innebär en återstart av 
detaljplanearbetet för en bussterminal där vi kommer att verka för att dessa trafikantkrav på 
den framtida bussterminalen och Saltsjöbanan tillgodoses.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

• Protokollsanteckning för Centerpartiet 
 
- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2014/660-253 

Försäljning del av fastigheten Älta 10:47, projekt 9624, 
Ältabergs verksamhetsområde, DP 480 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå köpekontrakt, som innebär att del av 
Älta 10:47 säljs av Nacka kommun till Reforma Förvaltning AB för 11 040 000 kr. 
 

Ärende 
• Området som säljs från fastigheten Älta 10:47 är ca 6 900 kvm. 
• Området ligger inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480. 
• Köpeskillingen är satt till 1600 kr/kvm tomtarea. 
• Tillträdesdagen är 1 oktober 2014. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 161 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 juli 2014 
Bilaga 1 Köpekontrakt med tillhörande bilagor 
Bilaga 2 Detaljplanekarta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 161 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
köpekontrakt, som innebär att del av Älta 10:47 säljs av Nacka kommun till Reforma 
Förvaltning AB för 11 040 000 kr  
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger, avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson och Johan Kjellman, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att den kommunala marken säljs ut. Vi vill istället att den 
upplåts med tomträtt. Det ger kommunen en annan rådighet över marken i en avlägsen 
framtid när kanske ändrade förhållanden gör att en annan disposition av marken är 
angelägen.” 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande till protokollet. 
”Socialdemokraterna har reserverat sig mot beslutet att sälja Älta 10:47 i Ältaberg, därför 
att vi fortsätter att vidhålla att kommunen måste upphöra med att sälja mark, och därmed 
frånhända sig den framtida möjligheten att utnyttja marken för ett kommunalt ändamål. I 
detta fall finns dessutom angränsande tomter/fastigheter som är i kommunal ägo och som 
medför att det kan finnas ett större område, som går att utnyttja kommunalt, utan att 
behöva betala höga avgifter för att köpa tillbaka marken. Till saken hör också att det idag 
finns fastigheter i området som upplåtes med tomträtt.” 
 
- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2014/410-315 

Parkeringsregler och -avgifter vid Nacka stadshus, inom 
fastigheten Sicklaön 134:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande.  

1) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1(bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse) ändras för förtroendevalda 
och anställda till följande nivåer. 
a) 500 kronor för 30-dagarsparkering.  
b) 35 kronor för dagsparkering. 
 

2) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1 (bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse), ändras för besökare till 
följande nivåer. 
a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar. 
b) 50 kronor för dagsparkering. 

 
3) Samma avgifter ska gälla för miljöbilar och vanliga bilar. 

 
4) Beslutet om avgifter träder i kraft den 1 januari 2015. 

 
5) Ärendet justeras så att kartbilagan med grön markering avser förmånsbilar, 

tjänstebilar, kommunalråd och oppositionsråd. Kartbilagan med ljusblå markering 
avser medarbetare och förtroendevalda. 

 

Ärendet 
Sedan 2008 har det funnits parkeringsavgifter för anställda som parkerar vid stadshuset. 
Idag är det ofta svårt att hitta parkeringsplatser. Lösningen på detta är inte att bygga fler 
parkeringsplatser, utan via utökade avgifter få flera att gå, cykla eller åka kollektivt till 
arbetet. De nya parkeringsavgifterna gäller för alla parkeringsplatser vid Nacka stadshus, 
inom fastigheten Sicklaön 134:1. I beslutet ingår i detta skede inte parkeringsplatser vid 
Nacka gymnasium, Eklidens skola, ishallen och simhallen, som även de är belägna inom 
fastigheten Sicklaön 134:1. Parkeringsavgifter för de områdena kommer att prövas i ett 
sammanhang med avgifter vid andra kommunala verksamhetslokaler. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 162 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 maj 2014 
Karta som visar de parkeringsytor som det föreslagna avgiftsbeslutet omfattar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 162 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

1. Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1(bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse) ändras för förtroendevalda 
och anställda till följande nivåer. 

a) 500 kronor för 30-dagarsparkering.  
b) 35 kronor för dagsparkering. 

2. Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1 (bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse), ändras för besökare till 
följande nivåer. 

a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar. 
b) 50 kronor för dagsparkering. 

3. Samma avgifter ska gälla för miljöbilar och vanliga bilar. 
4. Beslutet om avgifter träder i kraft den 1 januari 2015. 
5. Ärendet justeras så att kartbilagan med grön markering avser förmånsbilar, 

tjänstebilar, kommunalråd och oppositionsråd. Kartbilagan med ljusblå markering 
avser medarbetare och förtroendevalda. 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”De få cykelparkeringar som finns idag utanför stadshuset räcker inte till ens för dagens 
behov. På den bifogade kartan finns inget utrymme reserverat för ny cykelparkering. 
Cykelparkering känns inte som något kommunen prioriterar, vilket är lite märkligt med 
tanke på att kommunens uttalade ambition vid förtätningen av centrala Nacka är att de 
huvudsakliga sätten att ta sig fram ska vara med kollektivtrafik, cykel eller till fots.” 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2013/191-040 

Nyemission i Stockholmsregionens Försäkring AB (SRF) 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner den föreslagna nyemissionen i Stockholmsregionens 
Försäkring AB och att ärendet behandlas på kommande extra bolagsstämma i bolaget. 
 

Ärendet 
Nacka är tillsammans med nitton andra kommuner i stockholmsregionen delägare i 
Stockholmregionens Försäkrings AB. Bolaget har funnits sedan 2008 och har tillstånd att 
bedriva skadeförsäkring och återförsäkring för kommuner.  
 
Sigtuna kommun har ansökt om att bli delägare i Stockholmregionens försäkrings AB. När 
en ny kommun vill ansluta sig till bolaget ska aktieägarna i bolaget vara överens om det. Vid 
full enighet kommer bolaget kalla till extra bolagsstämma. 
 
I ärendet ställer sig nacka kommun positiv till att Sigtuna kommun bör få bli delägare i 
bolaget.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den1 september 2014 § 163 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 maj 2014 
Brev Nyemission i Stockholmsregionens Försäkring AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 163 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige godkänner den föreslagna nyemissionen i Stockholmsregionens 
Försäkring AB och att ärendet behandlas på kommande extra bolagsstämma i bolaget. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2014/222-003 

Reglemente för kundval i Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 
kommunallagen att återremittera ärendet för att komplettera de generella villkoren med 
krav på offentlighetsprincip, meddelarskydd och kollektivavtalsliknande villkor för de som 
arbetar inom verksamheterna. 
 

Ärendet 
Ett prioriterat område i Nacka kommun är att vårda och utveckla kundvalen. Ett led i detta 
arbete har varit att göra en övergripande genomgång av kundvalen för att säkerhetsställa att 
auktorisationsvillkoren är enhetliga och uppföljningsbara. Vid genomgången framkom ett 
tydligt behov av ett styrdokument som reglerar kommunens kundval i sin helhet. I det 
föreslagna reglementet tydliggörs nämndernas ansvar för utveckling av kundvalen. För att 
säkerställa att uppföljningen sker på samma sätt och på lika villkor för samtliga anordnare 
föreslås att nämnderna för varje kundval antar en modell för uppföljning och utvärdering 
av anordnarna.  
 
Kommunfullmäktige beslutade med stöd av reglerna om minoritetsskydd att återremittera 
ärendet för att de generella villkoren skulle kompletteras med krav på offentlighetsprincip, 
meddelarskydd och kollektivavtalsliknande villkor för de som arbetar inom 
verksamheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 164 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 8 augusti 2014 
Reglemente för kundval 
Nämndernas synpunkter på de generella auktorisationsvillkoren 
Remissyttranden 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 164 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 
Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  

Beslut i social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 § 100 
Social- och äldrenämnden antog föreslaget yttrande till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 maj 2014 § 24 
Som yttrande över reglemente för kundval i Nacka kommun lämnade arbets- och 
företagsnämnden följande synpunkter:  
 
Cirka 70 procent av Nacka kommuns omsättning sker genom kundvalssystemen. Eftersom 
kundvalen utgör en sådan stor andel är det av stor vikt att utvecklingen och 
kvalitetssäkringen av kundvalen hålls ihop på en övergripande nivå inom kommunen.  
Möjligheterna och vinsterna med att samordna och kombinera olika kundval mellan olika 
verksamhetsområden är stor och bör utvecklas ännu mer för Nackas medborgare. Våra 
medborgare efterfrågar och har ofta behov av en kombination av tjänster och kommunens 
roll bör vara att underlätta och uppmuntra för anordnare att samordna att flera kundval når 
våra medborgare.  
 
En av huvudmannens viktigaste uppgifter är att säkerställa att anordnarens kompetens och 
kvalitet. Huvudmannens ansvar för detta bör tydliggöras i reglementet.  
 
Utifrån förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 4) anges att anordnaren 
och personer som har väsentligt inflytande över verksamheten inte får ha gjort sig skyldig 
till allvarligt fel i yrkesutövningen. När det gäller denna punkt bör det beaktas om ett tillägg 
bör göras avseende brottslighet som skadar förtroendet. 
  
När det gäller förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 10) anges att det 
ska senast när verksamheten startar finnas personal i sådan omfattning och med relevant 
utbildning och erfarenhet att statliga och/eller kommunala mål för verksamheten kan nås. 
Det bör säkerställas att detta villkor gäller även efter att auktorisationen beviljats.  
 
När det gäller förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 12) anges att 
”anordnare är ansvarig att anordna sin verksamhet så att statliga eller kommunala mål 
uppfylls”. Denna lydelse bör ersättas med ”anordnaren ska redovisa hur de statliga 
och/eller kommunala målen för verksamheten ska nås.” På så sätt skärps kraven när det 
gäller resultatet. 

Beslut i utbildningsnämnden den 11 juni 2014 § 44 
Utbildningsnämnden har inga invändningar mot föreslaget reglemente för kundval. 

Beslut i kulturnämnden den 10 juni 2014 § 33 
Kulturnämnden har inga invändningar mot föreslaget reglemente utom § 1 och 4 som bör 
förtydligas och kommenteras. 
 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Camilla Carlberg, Per Chrisander och 
Christina Ståldal, att ärendet skulle återremitteras för att de generella villkoren skulle 
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kompletteras med krav på offentlighetsprincip, meddelarskydd och kollektivavtalsliknande 
villkor för de som arbetar inom verksamheterna. 
 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade avslag på detta yrkande. 
 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson och Anna-Karin 
Boréus, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om återremiss mot Eva 
Öhbom Ekdahls yrkande om avslag på det yrkandet och fann att Eva Öhbom Ekdahls 
yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster 
för Eva Öhbom Ekdahls yrkande och 21 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således, med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 
kommunallagen, bifallit Gunnel Nyman Gräffs yrkande om återremiss.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista  
 

Protokollsanteckningar 
Eva Öhbom Ekdahl lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp.  
 
”Nackas 17 olika kundval syftar till att öka Nackabornas möjligheter att styra sina egna liv, 
att träffa egna val i frågor som är angelägna för dem. Det är bra att regelverket runt detta 
nu blir mer likartat. De som arbetar i privat driven välfärdsverksamhet bör kunna larma om 
missförhållanden och oegentligheter, på samma sätt som offentliganställda kan. Att så ska 
gälla i Nacka framgår av punkt 25 i detta reglemente. Dessutom avvaktar vi 
Alliansregeringens arbete med att lagstifta om detta.” 
 
- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2014/359-012 

Sammanträdesdagar 2015 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande sammanträdesdagar år 2015 för 
kommunfullmäktige.  
2 februari 
23 mars 
27 april 
15 juni 

21 september 
19 oktober 
16 november 
14 december 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutar i detta ärende om på vilka dagar fullmäktige ska sammanträda 
under år 2015.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 165 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 
Bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen de 1 september 2014 § 165 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om följande 
sammanträdesdagar år 2015 för kommunfullmäktige.  
2 februari 
23 mars 
27 april 

15 juni 
21 september 
19 oktober 

16 november 
14 december 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 125 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet för att komplettera med åtminstone 
ett till kommunfullmäktigesammanträde med därtill hörande sammanträden. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, Sidney Holm, Kerstin Nöre 
Söderbaum och Johan Kjellman, att ärendet skulle återremitteras för att kommunstyrelsen 
skulle ta fram ett förslag på datum för ytterligare ett sammanträde under våren 2015. 
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Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Tobias Nässén, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot 
Rolf Wastesons yrkande och tio röster för det. Kommunfullmäktige hade således avslagit 
Rolf Wastesons yrkande om återremiss. Elva ledamöter avstod. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har tagit initiativet till att driva krav på fler sammanträden med 
Kommunfullmäktige. Vi har gjort det därför att vi anser att kommunfullmäktige, som 
kommunens enda folkvalda församling, bör vara en levande arena för politisk debatt i 
kommunen, där alla viktiga beslut ges tid att diskuteras och genomlysas. Idag har alltför 
mycket av de viktiga besluten i kommunen förts bort från fullmäktige. Många ärenden ofta 
bordläggs långa tider, det gäller särskilt de viktiga interpellationerna som är ett sätt just att 
genomlysa kommunens verksamhet. Mot den bakgrunden håller vi fast vid att åtminstone 
ytterligare ett sammanträde ska planeras in under våren.” 
Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet föredrar att 
vi återgår till det gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det känns som om antal ärenden 
att behandla i KF automatiskt minskas i och med färre sammanträden för att i stället 
beslutas på delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska 
utveckling. Eftersom tillväxttakten i Nacka ska gå från hög till extra hög under de 
kommande åren är det märkligt att antal beslut att fattas av oss politiker inte beräknas öka” 
 
- - - - - 
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§ 163 Dnr KFKS 2014/375-022 

Bestämmelser om omställningsstöd och pension till 
förtroendevalda (OPF-KL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda (OPF-KL) med tillhörande bilaga. 
 

Ärendet 
Ärendet handlar om omställningsstöd och pension till förtroendevalda, förkortat OPF-KL. 
OPF-KL är indelat i omställningsstöd och pensionsbestämmelser. Omställningsbestämmel-
serna tar sikte på aktiv omställning, med aktiva omställningsinsatser och tidsbegränsade 
ekonomiska omställningsstöd. Förmånerna i pensionsbestämmelserna motsvarar i stora 
delar pensionsavtalet AKAP-KL där ålderspensionsintjänandet bygger på livsinkomst-
principen.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 136 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 maj 2014 
Bilaga: Bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL) 
med tillhörande bilaga 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 1327 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 136 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att anta bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL) med tillhörande bilaga. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 164 Dnr KFKS 2014/91-229 

Kommunalt bostadsbolag inför byggandet av Nacka stad 
Motion den 3 februari 2014 av Rolf Wasteson (V) och Agneta Johansson (V) 

Beslut 
Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunfullmäktige avslår därför förslaget i motionen. 
 

Ärendet 
Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 3 februari 2014 en motion med förslag om att kommunen återinför ett kommunalt 
bostadsbolag och att detta bolag blir delaktigt i de nya byggprojekt som påbörjas och som 
pågår i kommunen.  
 
Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som inte står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. Förutsättningarna på 
hyresmarknaden har inte ändrats sedan kommunfullmäktige beslutade att sälja Nackahem. 
Kommunens ansvar för dem som inte själva kan ordna sitt boende är inte skäl nog för att 
återskapa ett kommunalt bostadsbolag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 99 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 128 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 99 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Förslaget att bilda ett kommunalt bostadsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunfullmäktige avslår därför förslaget i motionen.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Sidney Holm, Gunnel Nyman Gräff och 
Kerstin Nöre Söderbaum, bifall till förslagen i motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Anders 
Tiger och Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Rolf Wastesons 
yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 18 
röster för Rolf Wastesons yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. Tre ledamöter avstod. 
  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiets motion beskriver varför vi vill att ett kommunalt bostadsbolag 
återupprättas. Vi ser det som ett verktyg för kommunen att kunna realisera en bra 
bostadsförsörjning när behovet av hyresbostäder nu är så stort. Majoriteten pekar på 
ekonomiska prioriteringar (och då prioriteras uppenbarligen hyresrätter bort). Vi vill 
påpeka att vi i vårt förslag till kommunal budget tagit med en ekonomisk satsning just på 
ett kommunalt bostadsbolag, ett startkapital på 100 Mkr.” 
 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det är fascinerande att följa majoritetens olika argument för att inte ha ett kommunalt 
bostadsbolag. I ena stunden är det en förlustaffär att bygga hyresrätter, i nästa finns det 
mängder med intressenter som vill bygga just sådana nu för att det är så bra. Att komma 
med konkreta fakta och visa vilka kommunala bostadsbolag i framför allt Stockholms län 
som går minus finns inte med – av naturliga skäl, de går knappast att finna.  
  
I ena stunden säger man att det ska inte vara ”Social housing” (vem som nu påstått det), i 
andra delar av motionen finns just den idén kvar genom att man helt vill inrikta sig på 
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kategoriboenden; ”Förverkligande av bostadsprojektet med inriktning på bostäder för särskilda behov 
(sociala behov, funktionshinder, ungdomsbostäder, studentbostäder) ska fortsätta.”  
I motionssvaret finns även med att ”Hyresrätter behövs av flera skäl, bland annat för att underlätta 
rörligheten på bostadsmarknaden. Men det viktigaste är att det produceras förhållandevis billiga hyresrätter 
så att kommunens egna ungdomar inte måste flytta från kommunen när de ska flytta hemifrån.” Men att 
använda det allra bästa redskapet för detta, ett eget bostadsbolag är intressant.  
  
En representant från KD kommer dessutom med ett inspel om förträffligheten med att ta 
bort hyresregleringen (= marknadshyror), även om han inte riktigt ville stå för det i den 
efterföljande debatten.  
  
Det vore mer ärligt att säga som det är! Den borgerliga majoriteten är emot ett 
kommunalt bostadsbolag av ideologiska skäl!” 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät, för alla i Miljöpartiets fullmäktigegrupp utom Kerstin Nöre Söderbaum, 
anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet har föreslagit att kommunen ska starta ett kommunalt bostadsbolag i alla 
budgetförslag den här mandatperioden och stöder därför givetvis även motionen från V. 
 
Här från Miljöpartiets budget för 2014: 
’För att lättare kunna erbjuda alla en bostad i Nacka, vill vi avsätta delar av kommunens pensionspengar 
i en pensionsstiftelse. Stiftelsen ska tillsammans med kommunen äga en allmännyttig bostadsstiftelse som 
ska förvalta och hyra ut bostäder med hyressättning efter allmännyttiga principer, vilket innebär till en 
långsiktig självkostnad. Stiftelsen ska även kunna bygga bostäder och lokaler med utpräglad 
samhällsnytta, som t.ex. gruppboenden för personer med särskilda behov, förskolor och särskolor.’ 
 
Det är märkligt att Allianspartierna verkar tro att bostadsbyggande är en ideell verksamhet 
som bara kostar en massa pengar, trots att det finns många privata bolag som har som 
affärsidé att tjäna pengar på just detta.” 
 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) lät för egen del anteckna följande till protokollet. 
 
”Ett kommunalt bostadsbolag är ett av få verktyg för att få fler hyresrätter i kommunen. 
  
Alliansen i Nacka med moderaterna i spetsen är extrema vad gäller att verka för och bygga 
ett alltmer segregerat Nacka sedan flera decennier. Försäljningen år 1994 av Nackahem, 
som såldes till underpris, var ett led i att göra Nacka till ett moderat skyltfönster. 
Exploatering av stränder av riksintresse, grönområden mm i samarbete med exploatörer för 
att bygga bostadsrätter och villor tex har trots budgetlöften om och målsättning för fler 
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hyresrätter och ökad hållbarhet inte hållits. Nackas hållbarhet har minskat under alliansens 
styre, ekonomiskt, ekologiskt och socialt. Låneskulden har ökat och miljöskulden likaså. Att 
moderaterna skriver i en anteckning i ärendet att hyresrätter behövs är vällovligt, men hur 
trovärdigt? Att föreslå en tredjedel till hyresrätter av det som planeras byggas räcker inte för 
att minska segregationen.  
  
Avtalet om tunnelbana till Nacka är kopplat till byggande av bostäder. Här finns ett antal 
problem. Bygg- och anläggningsmarknaden i Stockholm med omnejd är överhettad och 
riskerar med tunnelbaneavtal att ytterligare öka kostnaderna för byggande. Det finns 
anledning att vara uppmärksam på risken för mutor och korruption och åtgärda problemen 
till gagn för medborgarna.  
  
Med ett kommunalt bostadsbolag finns möjligheter bygga hyresrätter, behålla dem och att 
skapa hållbara samhällen, ekologiskt, ekonomiskt och socialt med hänsyn tagen till 
kvarvarande naturmark, med allemansrätt och skydd av oexploaterad strandmark.  Och att 
skapa levande lokalsamhälle med närhet till lågstadieskola, kultur, service, kollektivtrafik, 
natur mm. Alla människor har rätt till rent vatten, ren luft fri från buller och giftfri jord. 
Klimatproblemen måste hanteras nu, främst med hållbara energisystem och transporter, 
med krav på hållbart byggande med solceller, solfångare mm, vilket enklare kan 
genomföras med ett kommunalt bostadsbolag.”  
 
- - - - - 
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§ 165 KFKS 2013/403-319 

Jämställd och miljövänlig snöröjning och 
halkbekämpning 
Motion den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad genom tekniska nämndens 
redovisning i beredningen av motionen om hur dagens vinterunderhållsprogram utvärderas 
och följas upp. 
 

Ärende 
I motionen föreslår Camilla Carlberg och Lars Örback att kommunen uttalar sitt stöd för 
Sveriges Kommuner och Landstings program för jämställd snöröjning och att detta ska 
börja gälla från 2013. Dessutom vill man att nuvarande vinterunderhåll utvärderas och följs 
upp. Det finns kommuner som infört så kallad jämställd snöröjning. I dessa kommuner 
innebär det bland att fokus är att det ska vara säkrare att gå och cykla och att 
framkomligheten till förskolor och skolor ska bli bättre. Även snöröjning vid 
busshållsplatser blir bättre.  
 
Tekniska nämnden redovisar i sin beredning att det finns ett behov av att 
vinterunderhållsprogrammet utvärderas ut ett genusperspektiv. I utvärdering ska även 
eventuella omprioriteringar tas fram och även en översyn över kritiska gränsdragningar 
gentemot andra aktörer ska göras. En utvärdering av vinterunderhållsprogrammet innebär 
ett sätt att höja kvaliteten i service och tjänster till medborgarna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 100 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 205 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 129 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 100 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad 
genom tekniska nämndens redovisning i beredningen av motionen om hur dagens 
vinterunderhållsprogram utvärderas och följas upp. 

Beslut i tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 205 
Tekniska nämnden föreslog att kommunfullmäktige ger vägenheten i uppdrag att utvärdera 
nuvarande vinterunderhållsprogram ur ett genusperspektiv. I uppdraget ingår att ta fram 
vilka omprioriteringar som behöver göras och vilka gränsdragningar som är kritiska 
gentemot andra aktörer t.ex. lokaltrafik, skolor och centrumanläggningar mm.  
Utvärderingen måste omfatta hur medborgare i Nacka reser på sin väg till förskola/skola så 
att de områden där det huvudsakligen sker via lokaltrafik eller att man går och cyklar med 
barnen kan identifieras för att kunna bedöma de ekonomiska konsekvenserna av eventuella 
omprioriteringar. 

Yrkanden 
Camilla Carlberg yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Lena Rönnerstam yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Camilla Carlbergs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Lena Rönnerstams yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 166 KFKS 2013/825-379 

Elnät för framtidens bilar 
Motion den 16 december 2013 av Sydney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår följande. 
1. Nacka Energi AB får tydliga direktiv om att börja anpassa elnätet efter ett framtida 
samhälle med många fler elbilar än idag. 
2. Kommunen vid all nybyggnation ser till att det även byggs laddstationer för både 
långsam-, medel- och snabbladdning av elfordon. 
 
Utredningen visar att Nacka Energi AB (NEAB) är medvetet om att antalet 
snabbladdstationer och elbilar kommer att öka framöver. NEAB uppger att det redan ligger 
i dess uppdrag att bygga ut elnätet i den takt som efterfrågan kräver. Det gäller alla typer av 
elanslutningar snabbladdstationer är inget undantag. I kommande investeringar kommer 
spänningsnivån på inmatningen till Nacka att höjas betydligt och på så vis skapas 
handlingsutrymme för väsentligt högre framtida effektuttag än dagens. Ytterligare direktiv 
behövs inte.  
 
Kommunen har möjlighet att lyfta frågan kring laddstationer med exploatörerna redan i dag 
i nybyggnadsprojekt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 101 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 april 2014 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 130 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 101 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Christer Lydigh, Leif Holmberg och Anders 
Tiger, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Erik Svanfeldt och Rolf Wasteson, bifall till 
förslagen i motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Hans Peters yrkande mot Rolf Wastesons yrkande och 
fann att Hans Peters yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 43 röster för Hans Peters yrkande och 18 röster för Rolf Wastesons 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Hans Peters yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”I tjänstemannaskrivelsen står att läsa: 
 
”’ bolagets uppdrag ingår det att bygga ut elnätet i den takt som ökningen i efterfrågan kräver. Det går 
däremot inte att anpassa elnätet redan idag för framtidens behov.’ 
 
Detta är alltså ett exempel på den klassiska frågan. Vad kom först, hönan eller ägget? 
Utan en infrastruktur anpassad för elbilar är det få som skaffar elbilar, finns det för få 
elbilar anpassar man inte heller elnätet eftersom behovet inte finns. 
 
Det är svårt att successivt utöka antalet snabbladdningsstationer för elfordon då vi idag av 
besparingsskäl bygger in mängder med flaskhalsar i elnätet. Att bygga bort dessa i efterhand 
när behovet uppstår är mycket dyrbart då större transformatorer även kräver större 
ställverk och större byggnader.  
 
På en direkt fråga till Nacka energis VD Håkan Askelöf blev svaret ’nej, investeringar p.g.a. 
framtida prognoser om fler elbilar är ingenting NEAB får sia om, det är ett politiskt beslut’ 
 
Tyvärr saknas ett strategiskt mål i kommunen om att driva på utvecklingen av 
snabbladdstationer. Jag hoppas på att det sätts ett inriktningsmål i klimatprogrammet om 
detta när kommunen kommit lite längre i arbetet kring de lokala miljömålen.” 
 
- - - - - 
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§ 167 KFKS 2006/457 

Stadsutveckling och Aalborgåtagandena 
Motion den 20 april 2006 av Tuija Meisaari- Polsa (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska skriva under det gemensamma dokumentet för 
att delta i nätverket och arbeta i enlighet med de intentioner som finns i 
Aalborgåtagandena.  
       

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 102 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2014 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 9 april 2008 § 117 
Tjänsteskrivelse, Hållbar utveckling 2008 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 131 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 102 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget att underteckna 
Aalborgdeklarationen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 44  
 22 september 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 168 Dnr KFKS 2012/177-630 

Förbättrad ärendebehandling vid nedläggningshotade 
skolor 
Motion den 12 mars 2012 av Sidney Holm och Magnus Söderström (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
Motionärerna yrkar att nedläggningsbeslut gällande kommunala skolor alltid ska fattas av 
kommunfullmäktige.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 137 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 april 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 132 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 137 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 169 Dnr KFKS 2014/90-739 

Vårdhund inom vård och omsorg 
Motion den 3 februari 2014 av Lena Rönnerstam och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna har föreslagit att Nacka kommun ska utreda möjligheten att låta utbildade 
vårdhundsteam arbeta inom vård- och omsorgsboende samt med äldre/demenssjuka 
personer ,med hänsynstagande till de behov som allergiska personer – vårdtagare, anhöriga 
och personal – kan ha. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 166 
Social- och äldrenämnden den 20 maj 2014 § 74  
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 166 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det redan finns vårdhundsteam 
på några boenden i kommunen. Inget hindrar att det införs på flera boenden så länge som 
ansvariga tar hänsyn till olika behov hos personer som uppehåller sig i lokalerna.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 170 Dnr KFKS 2014/362-539 

Kollektivtrafiken på Älgö 
Motion den 28 april 2014 av Staffan Waerndt (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
I motionen föreslår Staffan Waerndt att kommunen snarast förhandlar med Stockholms 
läns landsting om utökad kollektivtrafik till och från Älgö.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 167 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 juni 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 september 2014 § 167 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i sitt remissvar till Stockholms läns landsting 
om trafikförändringar i SL-trafiken 2014/2015 har behandlat förslagen i motionen.  
Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 171 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Det fanns inga anmälningar, meddelanden eller tillkännagivanden. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 172 Dnr KFKS 2014/829-439 

Boovägens kulturhistoriska miljö 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman 
(NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 173 Dnr KFKS 2014/830-259 

Alphyddans grönområde 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och 
Rahim Jafari (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 174 Dnr KFKS 2014/831-829 

Utegym i Nacka 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och 
Rahim Jafari (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 175 Dnr KFKS 2014/833-210 

Nya frågor om Slussenutbyggnaden 
Interpellation den 22 september 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 176 Dnr KFKS 2014/834-050 

Riskerna för korruption vid upphandlingar 
Interpellation den 22 september 2014 av Camilla Carlberg och Rolf Wasteson (V) 
 
Camilla Carlberg och Rolf Wasteson anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  177 

Tack till kommunfullmäktiges ordförande 
 
Tobias Nässén framförde kommunfullmäktiges tack till dess ordförande, Gunilla Elmberg, 
som slutar som ordförande och ledamot i kommunfullmäktige vid utgången 
mandatperioden 2010-2014. 
 
- - - 
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